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Protokół nr LIV/2023 

z Sesji Rady Gminy Gizałki, która odbyła się 

28 grudnia 2023 r. 

w sali Gminnego Centrum Kultury w Tomicach 

 

W Sesji Rady Gminy Gizałki udział wzięło 15 radnych, co stanowi 100 % składu osobowego 

Rady Gminy. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Ponadto w Sesji udział 

wzięli sołtysi - lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Zaproszeni goście - lista 

obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Roman Rojewski dokonał otwarcia posiedzenia o godzinie 15:00 

witając wszystkich obecnych na sali posiedzeń.  

Następnie stwierdził kworum Sesji (15 radnych). 

PORZĄDEK OBRAD LIV SESJI RADY GMINY GIZAŁKI 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LIII Sesji Rady Gminy Gizałki. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

 

1) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok; 

 

2) w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Gizałki                

na 2024 rok; 

 

3) w sprawie zmiany planu budżetu na rok 2023; 

 

4)  w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gizałki                                 

na lata 2023-2033; 

 

5) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gizałki na lata 2024-2033; 

- odczytanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  

  Gminy Gizałki na lata 2024-2033; 

- przedstawienie autopoprawek Wójta Gminy Gizałki do projektu; 

- dyskusja nad projektem uchwały; 

- głosowanie nad wniesionymi propozycjami autopoprawek; 

- głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały. 

 

6) w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024; 

- odczytanie projektu uchwały budżetowej na rok 2024; 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej na rok 2024; 

- odczytanie opinii komisji stałych o projekcie budżetu na rok 2024; 

- przedstawienie autopoprawek Wójta Gminy Gizałki do projektu; 

- dyskusja nad projektem uchwały; 

- głosowanie nad wniesionymi propozycjami autopoprawek; 

- głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały. 
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7) w sprawie zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                                            

w Gizałkach 

 

6. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Informacje i wolne wnioski. 

9. Zakończenie obrad.  
 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania lub uwagi do porządku obrad. 

Radny Tadeusz Kostuj zgłosił wniosek formalny, do pana przewodniczącego. Poprosił, żeby 

przewodniczący Roman Rojewski zachowywał się godnie, nie używał swoich uwag do jego 

osoby, do pana Bachorskiego. Mają dosyć przez całą kadencję dyskryminacji, tym bardziej, że 

rada jest w punkcie kiedy pan komisje rozwalałeś, blokowałeś i nie są poprawione protokoły, 

są wymazane. Czyli nadal jest w trybie wadliwym. Tak że prosiłby, żeby przewodniczący 

więcej szkód już nie czynił i skupił się tylko merytorycznie. Udzielenie głosu, nieudzielenie, 

jeżeli już jest taka dyktatura i krótko, jeżeli można grzecznie. A nie takie rzeczy co pan 

wyczyniasz. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady poprosił, żeby Radny objaśnił, bo czegoś tu nie rozumie. Jak ma się 

zachować teraz w tym, co radny powiedział? Jaki wniosek formalny? W jaki sposób ma 

przedstawić pod głosowanie ten wniosek formalny? 

Radny Tadeusz Kostuj odpowiedział, już podaje. Poprosił, nie robić żadnych komentarzy do 

nich jako radnych, jak robił to i  przez to, nie będzie tu podawał przykładów, bo są drastyczne. 

Bardzo dużo na tym też stracił. Po prostu przedstawia przewodniczący uchwałę. Radny 

przedstawia, dziękuję, wniosek, proszę, dziękuję i na tym bez takich docinek typu, że coś tam, 

radny, jeżeli się wypowiada w sprawie wniosku, że niekulturalnie. No przecież, to są już 

absurdy co pan wyczynia. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady odpowiadając na wniosek formalny zwrócił uwagę, że już raz radnemu 

powiedział, że nie będzie go pouczał, w jaki sposób i jak ma prowadzić sesję. A druga sprawa, 

to żeby radny tak pomyślał o tej kulturze, zanim smarował te wszystkie pisma, to by było 

wszystko w porządku. Po czym zapytał, czy są jeszcze  pytania lub uwagi do porządku obrad? 

Radny Tadeusz Kostuj - chwileczkę, czy ja, czy ja przepraszam pisma dotyczy 

funkcjonowania gminy, tak? Naruszeń, które pan dokonałeś, prosił nie ośmieszać się.  

Przewodniczący Rady powiedział, że nie udzielił radnemu głosu. Poprosił żeby radny  

zachowywał się  przyzwoicie na sesji. 

Przy 15 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy 

przyjęła porządek obrad. 

 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

PUNKT  3 – PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z  LIII SESJI RADY GMINY GIZAŁKI 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają pytania odnośnie protokołu. 

Radny Tadeusz Kostuj powiedział, że jeszcze raz powtarza wnioskował przy apelu, co nie jest 
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ujęte w protokole. Jest to zmanipulowane, aby po prostu poprzeć apel, który dotyczył między 

innymi zabezpieczenia majątku polskiego, spraw związanych z niewpuszczenia dużej ilości 

islamistów. To, co było w referendum, tam było i również pieniążki na chodniki, czyli 

wszystkich spraw polskich. A pan tam zupełnie inaczej interpretuje i jest tak zrobione, że 

przeczytał pan. No jest to manipulacja, każdy może zobaczyć gdzie nie jest to odczytane, co 

faktycznie było, co można sobie w protokole sprawdzić, czy w nagraniu. Tak że to jest 

naprawdę poważna manipulacja. Tak że już pomijając te inne, co powiedział wcześniej sprawy. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że bardzo prosi żeby radny, ważył słowa bo zaczyna 

jemu ubliżać. Zapytał, jaki dowód, że nie dałem radnemu głosu. Jaki dowód radny ma, że on 

manipuluje w protokole, to co pan...Ale nie skończył, to co pan mówisz na sesji jest to wszystko 

zanotowane.  

Radni nie wnieśli więcej uwag. 

Przy 14 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” oraz braku głosów  „wstrzymujących się” Rada 

Gminy przyjęła protokół z LII Sesji Rady Gminy Gizałki.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

PUNKT 4 – SPRAWOZDANIE WÓJTA Z DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 

MIĘDZYSESYJNYM 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi. 

Wójt powiedział, że w okresie międzysesyjnym podejmował szereg działań. Po czym  

poinformował o najistotniejszych. Zaplanowanie Festynu Nocy Świętojańskiej  w 2024 roku. 

Zakontraktowanych jest dwóch wykonawców Mezo i Czadoman wykonawca muzyki disco 

polo. Jeśli będą dodatkowe uzgodnienia, kontrakty, to będzie informował. Ponadto w tym czasie 

podpisał umowę notarialną na zakup gruntu w miejscowości Białobłoty. Jest to grunt na cele 

rekreacyjne. O zakupie zdecydowali mieszkańcy, przeznaczając na ten cel środki z funduszu 

sołeckiego. Brał również udział w radzie budowy drogi w miejscowości Ruda Wieczyńska. 

Rada została zwołana  w związku z zejściem wykonawcy z inwestycji. Było to uwarunkowane 

niekorzystnymi warunkami pogodowymi. Dopominali się, żeby wykonawca kontynuował 

prace budowlane. W dniu dzisiejszym prace zostały wznowione. Niezależnie od tego wpłynął 

wniosek  o wydłużenie terminu realizacji umowy. Ostatecznej decyzji nie podjęli, ponieważ 

termin realizacji upływa w przyszłym tygodniu. Jeśli prace zostaną wykonane, to nie będzie 

takiej potrzeby. Jeśli będzie aneks, to będzie o tym informował. Ponadto dokonał analizy 

wymiany opraw oświetlenia ulicznego na terenie gminy. Złożony został wniosek                                             

o dofinansowanie na wymianę tradycyjnych opraw sodowych na oprawy typu LED. Gmina 

otrzymała promesę dotacji w kwocie 632 tys. zł. Prawdopodobnie do końca roku będą mogli 

za te środki wymienić wszystkie oprawy oświetlenia ulicznego na terenie gminy. Tym samym 

nie będą musieli wyłączać w nocy prądu. Oszczędności będą na tyle duże, że wywiążą się                         

z limitów, które nałożono. Brał też udział w odbiorze robót budowlanych wykonywanych przy 

przebudowie obiektu znajdującego się przy ulicy Kolejowej w Gizałkach na potrzeby Klubu 

Senior +. Obiekt jest zrobiony, zakończyli proces inwestycyjny. Odbyły się tam już dwie  

imprezy. Ponadto odbył spotkanie z wykonawcą transportu zbiorowego w kierunku Jarocina. 

Negocjowali warunki dopłaty do przewozów. Udało się wynegocjować kwotę 2,70 zł do 1 do 

wozokilometra. W sumie do przewozów gmina będzie dopłacała 39.825 zł. Przypomniał, że 
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wcześniej negocjowali z przewoźnikiem wykonującym przewozy w kierunku Pleszewa. Kwota 

została ustalona o czym wcześniej już informował. Poprosił, żeby mieszkańcy zwrócili uwagę 

na nowe tabliczki z rozkładami jazdy, ponieważ rozkłady ulegną zmianom. Będzie więcej 

połączeń komunikacyjnych w kierunku Pleszewa, przynajmniej kilka. Zostanie również 

uruchomiona jedna nowa linia komunikacyjna. Te które istniały zostaną wydłużone lub 

zmienione. Połączeń będzie znacznie więcej, szczególnie w godzinach przedpołudniowych                          

i wczesnopopołudniowych wtedy gdy faktycznie były problemy, żeby dojechać z Pleszewa, 

szczególnie dla osób starszych chcących dojechać do przychodni lub na zakupy. Te kursy 

powinny zabezpieczyć te potrzeby. Będą wsłuchiwać się w zapotrzebowanie i obserwować czy 

te autobusy są wypełnione oraz czy mieszkańcy korzystają z tych przewozów. Ponadto 

rozstrzygnęli przetarg na budowę punku selektywnej zbiórki odpadów w Gizałkach. Najlepszą 

ofertę złożyła Firma ST INVEST z Wilkowyi, na kwotę 1.147.856,18 zł. Firma już przystąpiła 

do realizacji inwestycji, która ma miejsce na terenie Zakładu Komunalnego. Ma nadzieję, że 

wiosną będą mogli uruchomić punkt selektywnej zbiórki odpadów. Ponadto spotkał się                             

z prezesem Zakładu Komunalnego w sprawie modernizacji stacji uzdatniania wody w 

Gizałkach. Proces modernizacji jest już zakończony, urządzenia zainstalowane. Z badań, które 

zostały przeprowadzone wynika, że woda, która wychodzi ze SUW w Gizałkach spełnia 

wszystkie wymogi sanitarne wody dopuszczonej do konsumpcji. W rurach może występować 

jakieś zanieczyszczenie nagromadzenie osadów. W tym przypadku mogą wystąpić jeszcze 

pojedyncze przypadki gdzie woda będzie miała gorsze parametry jakościowe. Zakład 

Komunalny wykonuje płukania i działania, żeby ta woda była jak najlepszej jakości.   

Radny Zbigniew Bachorski powiedział, że 12 grudnia na komisjach łączonych radni 

otrzymali pismo, o które prosił z Ministerstwa Spraw Zagranicznych w sprawie odszkodowań  

i reparacji. Pismo wpłynęło w dniu 16 sierpnia. Zapytał, dlaczego tak długo nie było 

dostarczone. Czy to pismo jest kompletne? 

Wójt odpowiedział, że pismo wpłynęło w sierpniu, było przekazane do biura rady. Bo taki jest 

obowiązek i to wykonał. Natomiast dalej już nie śledził przebiegu. To nie jest postępowanie 

administracyjne, że tam jest określony termin na załatwienie. To jest stanowisko, które ktoś 

przygotował i wystąpił z wnioskiem o podjęcie go przez Radę Gminy. Rada Gminy podejmie 

to w odpowiednim czasie, jeśli uzna to za właściwe. Z jego strony nie było tu żadnego 

zaniedbania. Pismo było przekazane w terminie, na czas i można je załatwić. A czy było 

kompletne nie potrafi powiedzieć.  

Radny Zbigniew Bachorski zapytał, czy wójt mógłby powiedzieć w jakim terminie, ponieważ 

trzy miesiące gdzieś to pismo zanikło. Chocz już zdążył dwudziestego dziewiątego, pan 

burmistrz z radą, z przewodniczącym przygotowali, już jest uchwalone. U nas jakoś to długo 

idzie? Powie dlaczego niekompletne, bo jak ściągnął z innej gminy to brakuje jednej strony, 

dano nam te dokumenty nie do końca pełne. Może to pokazać. 

Wójt odpowiedział, że wydaje się, że radny pomylił zasady funkcjonowania urzędu i sposób 

załatwiania tej sprawy. W momencie gdy pismo trafia do urzędu jest rejestrowane                                       

w elektronicznym systemie obiegu dokumentów. W tym samym dniu jest przekazywane do 

odpowiedniej komórki organizacyjnej. I tak się stało. Tu nie ma żadnego zaniedbania. 

Natomiast to kiedy będzie procedowana dana sprawa, która wynika ze stanowiska to jest 

kwestia Rady Gminy. To może być w ciągu miesiąca, dwóch trzech albo i później. Nie 

podejmuje uchwał w tym zakresie, bo nie jest radnym. Jego obowiązkiem jest przyjąć pismo 

do poczty i przekazać do załatwienia według właściwości. A w tym zakresie właściwa jest Rada 
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Gminy. Tu nie ma z jego strony żadnego zaniedbania. W tym samym dniu, w którym wpłynęło 

zostało przekazane. Tu nie ma dwóch, trzech, ani dziesięciu miesięcy.   

Przewodniczący Rady powiedział, że radny miał już to wytłumaczone. Odpowiedział 

wówczas, że  nie chodzi jemu o to, na której to będzie sesji czy na tej czy na następnej. Tylko 

żeby było na sesji. Przyobiecał to radnemu i zapewnia, że na najbliższej sesji rada się tym 

tematem zajmie. Radny o tym doskonale wie. Tylko się zastanawia, że jak na najbliższej sesji 

się tym tematem zajmą, to co radny będzie jeszcze miał, żeby wygłaszać formułki jacy to oni 

są źli i niedobrzy. Ale to będzie radnego problem.            

Radny Tadeusz Kostuj  poprosił wójta o informacje z posiedzenia Konwentu Porozumienia 

Międzygminnego w Jarocinie  w dniu 7 grudnia i udziału w zjeździe klubowym wójtów, 

burmistrzów. Zapytał, czy wójtowie są w klubie, który jest takim nieformalnym klubem, czy 

opłacanym z naszych składek członkowskich czy WOKISS-u. Jak to wygląda i co tam się 

załatwia?  

Wójt odpowiedział, że gmina Gizałki jest członkiem Stowarzyszenia WOKISS 

Wielkopolskiego Ośrodka Kształcenia i Studiów Samorządowych. Jest też członkiem tego 

Stowarzyszenia, nie wie od ilu lat, nie ma w tej chwili możliwości wglądu w dokumenty, to 

może być od lat dziewięćdziesiątych. Funkcjonowanie polega na tym, że to stowarzyszenie 

zatrudnia prawników, którzy pomagają gminom w rozwiązywaniu najróżniejszych problemów 

prawnych. Przy okazji organizują szkolenia dla pracowników urzędów gmin. Szkolenia są 

relatywnie tanie w porównaniu do szkoleń organizowanych przez firmy komercyjne. Ponadto 

to stowarzyszenie wykonuje na zlecenie gmin tak zwaną służbę przygotowawczą, czyli 

szkolenie, które każdy pracownik samorządowy musi przejść, żeby rozpocząć pracę                                  

w administracji samorządowej. Ponadto klub wójtów burmistrzów i prezydentów jest 

nieformalnym tworem, który jest organizowany co jakiś czas po to, ażeby również wójtowie 

prezydenci, burmistrzowie mogli skorzystać ze szkoleń z porad prawnych z konsultacji. To 

wójtowie, prezydenci, burmistrzowie wnoszą zapotrzebowanie dotyczące pomocy prawnych w 

różnych trudnych sprawach. Począwszy od spraw budżetowych do prawnych. Często gdy 

wchodzą w życie nowe przepisy wówczas wnoszą, żeby stowarzyszenie zorganizowało dla 

pracowników merytorycznych dla wójtów, burmistrzów szkolenie w tym zakresie. Ewentualnie 

porady prawne, które są wykonywane przez najlepszych specjalistów, nie tylko z naszego 

województwa. Tłumaczą jak należy interpretować przepisy prawa, jak należy prowadzić 

procedury administracyjne, szczególnie te nowe, które wchodzą w życie. Do tego służy między 

innymi zjazd wotów, burmistrzów. Każdy taki zjazd zawiera określony program do 

zrealizowania. W zjazdach uczestniczy raz lub dwa razy w roku, wtedy gdy uważa, że tematyka 

jest potrzebna i wykorzysta ją w działalności.  

Odpowiadając na drugie pytanie wójt powiedział, że Porozumienie Międzygminne zostało 

zawiązane wiele lat temu po to, żeby zbudować Zakład Zagospodarowania Odpadów                                

w Jarocinie. Związek tworzyły gminy, które reprezentowali wójtowie, burmistrzowie, 

prezydenci, którzy jednocześnie tworzą konwent, który obraduje 1-3 razy w roku według 

potrzeb. Na Konwencie podejmowane są najważniejsze decyzje dotyczące związku i 

jednocześnie Zakładu Zagospodarowania Odpadów. Na konwentach analizują sytuację prawną, 

finansową tego zakładu. Podejmują decyzje dotyczące określonych działań inwestycyjnych. 

Wyrażają zgodę na te działania. Odbywa się to parytetem takim, jaki mają udziały w tym 

przedsięwzięciu jako członkowie spółki. Jest wręcz zobowiązany brać udział w tych 

konwentach.     

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
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PUNKT  5 – ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ 

Uchwała nr LIV/384/2023 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej                      

na 2024 rok 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 

 

Radni nie mieli pytań. 

 

Przy 15 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

uchwałę NR LIV/384/2023, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

 

Uchwała nr LIV/385/2023 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady 

Gminy Gizałki na 2024 rok 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. 

 

Radni nie mieli pytań. 

 

Przy 15 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

uchwałę nr LIV/385/2023, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

 

Uchwała nr LIV/386/2023 w sprawie zmiany planu budżetu na rok 2023 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. 

 

Radni nie mieli pytań. 

 

Przy 15 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

uchwałę nr LIV/386/2023 w sprawie zmiany planu budżetu na rok 2023, która stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 

Uchwała nr LIV/387/2023 w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gizałki na lata 2023-2033 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 

 

Radni nie mieli pytań. 

 

Przy 15 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

uchwałę nr LIV/387/2023 w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gizałki na lata 2023-2033, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Uchwała nr LIV/388/2023 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gizałki 

na lata 2024-2033 

Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały. 

przedstawienie autopoprawek Wójta Gminy Gizałki do projektu. 

Wójt przedstawił autopoprawki, które stanowią załącznik nr 13 do protokołu. 

dyskusja nad projektem uchwały. 

 

Radni nie podjęli dyskusji. 

 

- głosowanie nad wniesionymi propozycjami autopoprawek 

 

Przy 15 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

autopoprawki, które stanowią załącznik nr 15 do protokołu.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

- głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

 

Przy 15 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

uchwałę nr LIV/388/2023 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gizałki na 

lata 2024-2033, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Uchwała nr LIV/389/2023  w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024 

Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały. 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na 

rok 2024 

Skarbnik Gminy pani Donata Potocka odczytała Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 11 grudnia 2023 r. w sprawie opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Gizałki na 2024 rok. 

 

Opinia jest pozytywna z uwagą i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

- odczytanie opinii komisji stałych o projekcie budżetu na rok 2024 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jacek Janiszewski odczytał opinię Komisji Rewizyjnej 

o projekcie budżetu Gminy Gizałki na 2024 rok. Opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  Zenon Andrzejewski odczytał opinię 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o projekcie budżetu Gminy Gizałki na 2024 rok. Opinia 

jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej Krzysztof  Walendowski 

odczytał opinię Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej o projekcie budżetu Gminy 

Gizałki na 2024 rok. Opinia jest pozytywna. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Porządku Publicznego  Henryk Osman odczytał 

opinię Komisji Rolnictwa i Porządku Publicznego o projekcie budżetu Gminy Gizałki na 2024 

rok. Opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarowania Mieniem Komunalnym 

Kazimierz Woźniak odczytał opinię Komisji Budżetu Finansów i Gospodarowania Mieniem 

Komunalnym o projekcie budżetu Gminy Gizałki na 2024 rok. Opinia jest pozytywna. 

Opinie komisji stanowią załączniki od nr 20-24 

- przedstawienie autopoprawek Wójta Gminy Gizałki do projektu 

 

Wójt przedstawił autopoprawki, które stanowią załącznik nr 25 do uchwały. 

- dyskusja nad projektem uchwały 

 

Radny Zbigniew Bachorski powiedział, że na Dniu Seniora wójt mówił o budowie dalszego 

odcinka drogi w miejscowości Kolonia Obory. Zapytał, pod jakim paragrafem jest to zapisane, 

bo w tych rubrykach nie może odnaleźć. 

 

Wójt odpowiedział, że jeżeli chodzi o kontynuację drogi w miejscowości Kolonia Obory, to 

mają w tej chwili złożony wniosek o dofinansowanie. Jeśli je otrzymają, to będą budować.                      

W tej chwili rozpoczęli prace projektowe. 

 

Radny Zbigniew Bachorski zapytał, jakie trzeba spełnić kryteria żeby powstała droga.                             

W Kolonii Obory są dwa budynki, teraz jest asfalt, potem będzie 4 czy 5. W sprawie drogi                        

w miejscowości Młynik złożył sześć interpelacji jeden wniosek i jakoś doczekać się nie może. 

Jakie to trzeba spełnić kryteria, czy te drogi są polityczne, czy natężenia ruchu trzeba. Nie wie. 

Pięć lat się dopytuje. 

 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że zapewnia radnego, że te drogi są gminne. W Kolonii 

Obory też mieszkają mieszkańcy naszej gminy. Teraz zasadne jest wykonanie łącznika, dzięki, 

któremu ta droga w stu procentach będzie spełniała wymogi drogi gminnej. Żaden kolor na tej 

drodze nie jest, to jest droga gminna, nie polityczna. Pan pyta jakie trzeba spełniać warunki. 

Dlaczego radny jeszcze tego nie rozumie, wszyscy mogą zrozumieć, a pan nie. Wie pan jakie 

trzeba spełnić warunki 8 do 7 i to wystarczy. To jest ten jeden jedyny warunek, jeden głos 

więcej. Ale jak będzie 13 do 2, to zapewnia radnego, że ta droga na Młyniku nie powstanie. 

Tyle i aż tyle na ten temat. 

 

Radny Zbigniew Bachorski dodał, że mówił politycznie o ich polityce, bo był pan ileś razy. 

Wie, że 13 do 2. Nie musi go przewodniczący uczyć, jaka jest matematyka. Pytał jakie kryteria 

są ważne, czy przepustowość, ilość dojeżdżających do pracy, ilość budynków. Wie, że tu jest 

polityka. Jak nie podniesiesz ręki nie dostaniesz nic. Pan wyraźnie to powiedział. Pamięta jak 

przewodniczący był u Krzycha i powiedział, będziesz z nami dostaniesz pieniądze, dostaniesz 

inwestycje, władze. Dostał władzę, jest przewodniczącym, dostał wszystkie inwestycje                            

w Gizałkach i dostali podwyżki. Koniec tematu. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że tak jak powiedziała znana osoba z kraju, obrazić też 

trzeba umieć. Jego nie wyprowadzą z równowagi.  

 

Radny Tadeusz Kostuj zapytał, jaki jest koszt Nocy Świętojańskiej. 
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Wójt odpowiedział, że wszystko jest zapisane w projekcie budżetu. Koszty Nocy 

Świętojańskiej i każdego przedsięwzięcia są ustalane w budżecie zaproponowanym przez 

dyrektora Gminnego Centrum Kultury. Gdyby to pytanie było zadane wczoraj, to by 

odpowiedział. To wszystko co do złotówki mieści się w budżecie Gminnego Centrum Kultury. 

Dzisiaj radny zadaje to pytanie, nie ma przy sobie tego budżetu. Ale zapewnia, że będzie to 

kwota około100-120 tys. zł. Wystarczyło na komisjach łączonych wskazać ten problem, dziś 

miałby radny odpowiedź. 

  

- głosowanie nad wniesionymi propozycjami autopoprawek 

 

Przy 15 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

autopoprawki, które stanowią załącznik nr 26 do protokołu.  

- głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

Przy 15 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

uchwałę nr LIV/389/2023  w sprawie uchwały budżetowej na rok 2024, która stanowi 

załącznik nr 27 do protokołu.  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Przewodniczący Rady na ręce Pana Wójta Roberta Łozy i Pani Skarbnik Donaty Potockiej 

złożył podziękowania za profesjonalne przygotowanie budżetu. Następnie podziękował 

Radnym za zrozumienie i poparcie tego budżetu. Podkreślił, że budżet na 2024 rok nie jest 

budżetem stagnacji ale budżetem rozwoju. Mają pięć dróg sztandarowych przyjętych do 

realizacji. Na pewno to wykonają. A jak wiadomo w trakcie roku budżetowego Wójt stara się     

o pozyskanie dodatkowych środków. Jest przekonany, że jeszcze wejdą inwestycje, między 

innymi ta inwestycja w Kolonii Obory, o którą pytał radny Bachorski. Po czym Przewodniczący 

raz jeszcze złożył serdeczne gratulacje panu Wójtowi, pani Skarbnik i wszystkim 

pracownikom.  

 

Wójt złożył podziękowania za przyjęcie budżetu na rok 2024. Powiedział, że jest to zasługa 

przede wszystkim pani Skarbnik, pracowników referatu finansowego, oraz kierowników                         

i pracowników poszczególnych jednostek jak również Urzędu Gminy. W tym roku budżet jest 

przygotowany bardzo dobrze. Analiza wykonana przez Regionalną Izbę Obrachunkową                              

i opinia, która została wydana przez Regionalną Izbę Obrachunkową świadczy o tym, że 

praktycznie nie było żadnych błędów. Poza tym, że musieli zwiększyć kwotę uprawnień  wójta 

do zaciągania zobowiązań, które będą wynikały z realizacji inwestycji, to właściwie nie było 

żadnych uwag. Jest to wzorowy budżet i też chciałbym, żeby ten budżet był jak najlepiej 

zrealizowany. Co do założeń projektowych, to uważa, że mieszkańcy powinni wiedzieć co 

planują w przyszłym roku. W bardzo dużym skrócie chciałby to przekazać. W przyszłym roku, 

jakie zaplanowali  dochody w kwocie  ponad 34 mln zł, natomiast wydatki to już kwota ponad 

38 mln zł. To jest plan na początku roku, natomiast w trakcie roku budżetowego będą te kwoty 

zwiększać. Przypuszcza, że w przyszłym roku po stronie dochodów zbliżą się do kwoty 40 mln 

zł, a wydatki przekroczą kwotę 40 mln zł. Zostało zaplanowane bardzo dużo inwestycji. Te, 

które są wymienione w załączniku nr 3 do budżetu, to kwota ponad 14 mln zł. Natomiast 

doliczył tylko dwie dotacje, które w międzyczasie otrzymali. Mają już promesę, to jest kwota 

ponad 15 700 mln  zł. Prawdopodobnie na kolejnej sesji będą je wprowadzać do budżetu. 

Następnie powiedział, że są tu sołtysi, więc wypadałoby powiedzieć, zasygnalizować, co będą 

robić w przyszłym roku. Planują zbudować nowe ujęcie wód podziemnych, studnię głębinową 

w Gizałkach na potrzeby hydroforni i stacji uzdatniania wody. Ponadto planują zbudować drogę 
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w miejscowości Leszczyca, ulica Wrzosowa. Kapitalny remont, przebudowa drogi                                      

w Szymanowicach ulica Ogrodowa. Planują również dwie drogi w Rudzie Wieczyńskiej 

wzdłuż miejscowości. Droga nr 632033 i 632034, która jest równoległa do drogi wojewódzkiej. 

Plus droga, która jest równoległą do tej, która w tym roku jest budowana. Planują również 

kapitalny remont dróg w miejscowości Toporów. To jest droga łącząca drogę wojewódzką                      

z drogą gminną i znaczna część drogi gminnej. Tam, gdzie jest uregulowany stan prawny, gdzie 

wolno to zrobić. W Szymanowicach jeszcze planują skończyć pobocze na ulicy Aleja 

Niepodległości. Planują również skończyć drogę, której budowa została rozpoczęta jeszcze                    

w tym roku. Myśli, że najpóźniej do końca marca powinni się z tym uporać, a być może jeszcze 

w tym roku. Zobaczą, jak wykonawca będzie realizował tę inwestycję. Do tego dochodzi 

jeszcze droga w miejscowości Dziewiń Duży, przez całą miejscowość będzie kapitalnie 

wyremontowana i poszerzona do szerokości 5 metrów. Mają również zaplanowaną drogę                      

w miejscowości Kolonia Obory. Na razie dokumentacyjnie przygotowują, mają złożony 

wniosek o dotację.  

Tak jak mówił wcześniej, ma nadzieję, że dotację otrzymają. Praktycznie co roku mają wsparcie 

finansowe z Urzędu Marszałkowskiego do budowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Ta 

droga jest potrzebna z uwagi na to, że będzie połączenie z drogą, którą zbudowali w tym roku 

i połączenie naszej drogi gminnej z gminą Chocz przez Kaźmierkę. 

Planują również budowę Punktu Selektywnej zbiórki odpadów, rozpoczęli już prace w tym roku 

na terenie Zakładu Komunalnego. Planujemy skończyć również przebudowę sali wiejskiej                    

w Rudzie Wieczyńskiej. Inwestycja rozpoczęta, ma nadzieję, że do końca marca uda się 

zakończyć. Przed nimi jeszcze pomoc i wsparcie dla parafii w Szymanowicach. Mają ogromną 

kwotę 1 640 mln zł. do wydania na remont elewacji kościoła, wymianę okien, witraży, ciągów 

komunikacyjnych. To też spore wyzwanie. Ponadto jeszcze w przyszłym roku muszą wymienić 

wszystkie oprawy oświetleniowe, o czym mówił wcześniej. Promesę dotacji już otrzymali. Ma 

nadzieję, że do końca roku uporają się z tym wyzwaniem. Opraw jest prawie 400, to jest 

naprawdę dużo pracy do wykonania. Mają również pozyskane środki z programu Maluch plus 

w kwocie 651 208 zł. Środki te nie były jeszcze wprowadzone, a planują w przyszłym roku 

rozpocząć to przedsięwzięcie. Jeśli to wszystko, co jest tutaj wymienione zrealizują, to jest 

ponad 15 731 mln zł. Ten budżet został zaplanowany tak, że jeżeli go zrealizują w tym kształcie, 

jaki jest zaplanowany, to zadłużenie gminy nie powinno przekroczyć 30%. Na tą chwilę mają 

29,41% według tych dokumentów, które tu państwo dzisiaj mają i według tego projektu, który 

radni uchwalili. Kwotowo to będzie około 10 mln zł. Jeszcze raz powtórzy zadłużenie około 10 

mln, a wartość realizowanych inwestycji w przyszłym roku to jest prawie 16 mln złotych. Jest 

to jakiś  punkt odniesienia do tego, co się w przyszłym roku będzie działo. Kończąc wypowiedź 

pan Wójt jeszcze raz podziękował wszystkim za przyjęcie budżetu.  

 

Uchwała nr LIV/390/2023  w sprawie zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej  w Gizałkach 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. 

 

Radni nie mieli pytań. 

 

Przy 15 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

uchwałę nr LIV/390/2023  w sprawie zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Gizałkach, która stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  

 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
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PUNKT  6  – ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH 

 

Wójt powiedział, że wpłynęło pismo radnego Bachorskiego, które zostało nazwane 

interpelacją. Odpisał panu Bachorskiemu co powinna zawierać interpelacja i jak powinna być 

sformułowana. Po czym poinformował, że w stosunku do jego osoby na dziś nie wie o tym, 

żeby toczyło się jakiekolwiek postępowanie, które by wiązało się z ograniczeniem pełnienia 

funkcji wójta. Również nie jest osobą ani karaną, ani karaną prawomocnym wyrokiem. 

Przynajmniej o tym nic nie wie. Dziękuję bardzo. 

 

PUNKT  7 –  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

 

Radny Tadeusz Kostuj nawiązał do wniosków z wcześniejszych sesji gdzie prosił                                        

o zabezpieczenie kluczy do nawiertek. Czy ewentualnie pana Wójta by upoważnił, czy poprosił. 

Pan podejmie decyzje z zakładem komunalnym, aby jakąś pewną pulę tych kluczy mieć. Lub 

rozeznać się w sytuacji czy będą wymieniane. Bo są dwa rodzaje tych kluczy od 13-18, to chyba 

stary i 22 mm nowy przekrój. Jak tu sytuacja wygląda, żeby w razie awarii była możliwość 

szybkiego, załóżmy zakręcenia linii. No głównie to. Bo znają przypadek nawet                                              

w Szymanowicach gdzie mieszkaniec dopiero szukał, gdy mu w łazience czy piwnicy to 

wystrzeliło i nie miał jak zablokować. Prosiłby też tutaj o pomoc w tej kwestii. Jest to ważna 

sprawa. Już to poruszał, tak jak gdyby nie miał, takiej odpowiedzi. Może wspólnymi siłami tu 

spróbują. Proponował panu prezesowi, żeby na przykład kupić tak jak mówił, jakąś część, czy 

może zorientować się najpierw wśród mieszkańców, czy chcą. Teraz rozmawiał z mieszkańcem 

Tomic, to nawet mówił jemu, że ma przerdzewiałe. Powiedział mu, zwróć się czy do zakładu 

komunalnego, czy przedstaw sprawę albo ewentualnie jest taka możliwość, jeżeli masz ten 

przekrój. Chciał po prostu w tym temacie pomóc. Zapytał, jak to wygląda, tak systemowo. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady zapewnił, że radny pyta się o to któryś raz z rzędu i uzyskał odpowiedź, 

ale nic nie stoi na przeszkodzie. Poprosił, żeby wójt po raz piąty udzielił odpowiedzi.  

Wójt powiedział, że jeśli chodzi o zakup kluczy do zakręcenia dopływu wody do posesji to jest 

każdego prywatna sprawa. Zakład Komunalny posiada takie klucze. Jeśli jest osoba, która czuje 

się w jakiś sposób zagrożona taką sytuacją, to powinna po prostu nabyć te klucze. Nie są                         

w stanie kupić do każdej posesji klucza do zakręcenia dopływu wody. To jest niewykonalne. 

Natomiast jeśli radny ma jakiś konkretny pomysł, to bardzo prosi, bo on nie widzi takiego 

pomysłu. Jeśli mieszkaniec chce mieć klucz, to musi dorobić lub zakupić. Zakład Komunalny 

takie klucze posiada. Jeśli taki klucz byłby w posiadaniu sołtysów, to odległość do sołtysa też 

jest często znacząca i przez ten czas może nastąpić zalanie posesji. Na każdym dopływie wody 

do posesji musi być zawór odcinający wodę. Nie może być takiej sytuacji, że mieszkaniec 

mając podłączenie do wodociągu i nie ma zaworu odcinającego. Takiej sytuacji po prostu być 

nie może, każdy powinien o to zadbać. Nawet nie jeden a dwa, gdyby któryś był uszkodzony. 

Jeśli zdarzy się że pomiędzy posesją a głównym rurociągiem wodociągowym zdarzy się jakaś 

awaria to trzeba szybko powiadomić Zakład Komunalny, który w trybie awaryjnym musi 

dotrzeć zakręcić i spróbować usunąć awarię. A jeżeli ktoś czuje się zagrożony to nich kupi taki 

klucz.      

Przewodniczący Rady powiedział, że zapewnia wójta, że Zakład Komunalny jak podłączał 

wszystkim użytkownikom to inaczej nie podłączył i nie odebrał. Każdy jeden mieszkaniec  przy 

posesji ma zawór zabezpieczający. A jeśli chodzi o linię w każdej jednej miejscowości, tu są 

nawet wiceprezesi straży. Straże na wyposażeniu swoje mają jeżeli chodzi o linię. Prywatne 

przyłącza, każda posesja też ma zawór zabezpieczający. 
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PUNKT  8 – INFORMACJE I WOLNE WNIOSKI 

 

Radny Henryk Osman  w imieniu Sołtysa i swoim własnym złożył podziękowania Wójtowi 

za zamontowanie nowoczesnego oświetlenia na drodze powiatowej. Podkreślił, że nie ma 

porównania do tego, które było. Jest naprawdę bielutko. Jeszcze raz złożył duże podziękowania 

w imieniu własnym, Rady Sołeckiej i Sołtysa. Następnie poruszył sprawę dróg powiatowych 

na terenie gminy. Powiedział, że ich stan jest tragiczny. Droga do Zagórowa jest wyboista. Dużo 

ludzi jemu zgłasza, żeby ją naprawić. Jeszcze jest zima, puściło. Teraz zrobiło się  

niesamowicie, dziura na dziurze. Droga powiatowa Chocz- Białobłoty, tak samo a ile tam ludzi 

jeździ na skróty do Pleszewa, do pracy. Ma być kiedyś remontowana, ale jeszcze do remontu 

daleka droga. Prosił, żeby w miarę możliwości naprawić. Żeby takich dziur półmetrowych nie 

było naprawdę,  że trzeba tam wężykiem jeździć. Dziękuję bardzo. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Lis  podziękował Wójtowi za zamontowaną lampę na 

drodze w kierunku Wronowa. Dodał, że poprawi to bezpieczeństwo i komfort życia 

mieszkańców. Po czym podziękował Przewodniczącemu za poparcie jego interpelacji w tej 

sprawie. Dziękuję. 

Sołtys Sołectwa Wronów pan Ireneusz Zawal powiedział, że  już rozmawiał o tej sprawie                  

z wójtem.  Lampa na przystanku autobusowym w ogóle egzaminu nie zdała i nie wie co teraz. 

Czy będzie wymiana na inną, czy to tak pozostanie dalej? Bo trochę świeciła, ale teraz nie 

świeci w ogóle. 

Wójt odpowiedział, że ta lampa jest do wymiany. Ona świeci, ale w takich okresach, gdzie jest 

większe nasłonecznienie. W tej chwili zimą świeci krótko, po prostu do pewnej godziny, 

później się wyłącza. Sprawdzi, ale lampa jest do wymiany. Będą w najbliższych dniach 

wymieniać na przystanku autobusowym w Orlinie. Tam też postarają się tą lampę wymienić, 

ale w przyszłym roku. 

Przewodniczący Rady powiedział, że jest to już w tym roku ostatnie spotkanie, ostatnia sesja. 

Niebawem będą się Państwo bawić na zabawach sylwestrowych. W imieniu wszystkich 

radnych i własnym życzył szampańskiej zabawy. A na ten Nowy 2024 Rok, dla Państwa                            

i Państwa rodzin dużo zdrowia. Bo uważa, że jeżeli jest zdrowie w rodzinie, to wszelkie 

przeciwności nie mają żadnego znaczenia, na pewno się je pokona. Przed chwileczką radni 

uchwalili budżet, aby się z powodzeniem udało ten budżet wykonać. Jeśli go wykonają, to na 

pewno mieszkańcy będą z tego zadowoleni. Wszystkiego najlepszego na ten Nowy 2024 Rok. 

 

PUNKT 9 – ZAKOŃCZENIE OBRAD  

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku Przewodniczący Rady zamknął obrady LIV Sesji Rady 

Gminy Gizałki o godz. 16:20, dziękując wszystkim za udział.  

 

Protokołowała                 Przewodniczący Rady  

 

Teresa Andrzejak         Roman Rojewski 


